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IZVJEŠTAJ O RADU

PLANINARSKOG DRUŠTVA

"PAZINKA" PAZIN

ZA 2019. GODINU

Pazin, prosinac 2019.
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Rad  našeg  Planinarskog  društva  za  proteklu  2019.  godinu  podijelit  ću  u  osam

segmenta:

I Aktivnost članova Udruge prema osnovnom programu – planu rada 

           za  2019.

II Rad prema IPS, HPS i koordinaciji sa ostalim društvima i udrugama

III Rad na infrastrukturi – održavanje, markiranje

IV Ostalo (mediji, izdavaštvo, suradnja s ostalim dionicima našeg rada)

V Skupljanje donacija i projekti Pd Pazinke

VI       Izvještaj o osnovanom visokogorskom i dosadašnjem radu odsjeka

VII Izvještaj o izvršenim edukacijama za planinarske vodiče i markaciste

VIII    Izvještaj o renoviranom prostoru u Ul. M. B. Rašana 3 

IX       Zaključak

Ad. I

Organizirali smo planinarske pohode prema kalendaru pohoda za 2019. godinu, te se

uključivali u pohode Istarskog planinarskog saveza i ostalih društava iz naše okolice.

Siječanj: 

18.-20.1.2019. pohod na Petrov vrh i posjet Daruvaru

Trideset članova našeg društva provelo je tri nezaboravna dana u druženju i 

planinarenju sa planinarima iz Daruvara. Smješteni u planinarskom domu na 

Petrovom Vrhu sa vrhunskom uslugom domaćina i pomoći pri vođenju planinara na 

Petrov vrh, Crni vrh, Vrani Kamen...

Treći dan  20.1.2019. nedjelja bio je rezerviran za šetnju  Daruvarom,  obilazak 

najljepšeg malog grada u kontinentalnoj Hrvatskoj (dvorac, ginko, park, centar 

grada…), odlazak na kupanje u Vodeni park/ Daruvarske toplice). Ostvarena je 

uspješna suradnja sa planinarskim društvom iz Daruvara i obećana daljnja suradnja.

Voditelj puta bio je Anton Finderle uz domaćina iz Daruvara Josipa Previća.
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Veljača:

3.2.2019. planinarski izlet u Val Rosandru (Italija)

Dalibor Jakovčić, vodič izleta poveo je deset članova društva po dolini Val Rosandre.

Izlet je započeo u Bagnoli della Rosandra (Boljunec) u okolici Trsta.

Nakon sat vremena hodanja dolazimo na vidikovac sa kojeg imamo prekrasan pogled

na cijeli  Trst  i  okolicu.  Uspeli  smo se do grebena Cippo  Comici  sa kojeg imamo

pogled na cijelu  Val Rosandru (Dolinu Glinščice). Spuštamo se strmom stazom do

crkvice Santa Maria in Siaris i niže do staze koja vodi uz potok Rosandru. Prolazimo

pored vodopada Bottazzo (Botač) i preko malog mosta dolazimo u istoimeno selo. Tu

započinjemo drugi  uspon do nekadašnje  željezničke pruge Trst-Kozina (izgrađene

1887) koja je sada biciklistička staza, i dalje do vrha grebena na drugoj strani doline,

sa kojeg imamo pogled sa suprotne strane na Val Rosandru, Trst i put koji smo do

tada  prehodali.  Spuštamo  se  stazom  do  nekadašnje  pruge,  prolazimo  kroz  dva

željeznička tunela i skrećemo na stazu koja nas vodi pored vidikovca Mocco nazad u

Bagnoli.

17.02.2019.  -  pješačenje  na  Rt  Kamenjak,  vodiči  Larisa  Močibob  i  Dalibor

Jakovčić

Sasvim na jugu Istre nalazi se Kamenjak, poluotočić koji kao da čini svijet za sebe.

On je ujedno zaštićeni krajolik, stanište 560 biljnih vrsta, od kojih su mnoge rijetke i

ugrožene. Ima čak 33 vrste orhideja. Arhipelag oko rta obuhvaća 11 nenastanjenih

otočića.  Pedeset  izletnika  krenula  je  s   Gornjeg Kamenjaka  do  ulaza u zaštićeni

krajolik Kamenjak. Prošetali smo stazom dinosaura te se kružno vratili na početak

staze.U pohodu su učestvovali članovi svih dobnih skupina.

Ožujak:

03.03.2019. - pohod Grožnjan - Završje, uz vodiče Dalibora Jakovčića i Larisu 

Močibob

Iz Grožnjana krećemo trasom Istarskog planinarskog puta, uspinjemo se do sela 

Sveti Juraj (315 m.n.v.) gdje se nalazi pečat KT-5 IPP-a, te se spuštamo do Završja 

gdje radimo pauzu. Iz Završja se vraćamo trasom Parenzane do Grožnjana, a cijelim 

putem imamo prekrasan pogled na dolinu Mirne. Na pohodu je sudjelovalo pedeset 

članova svih dobnih skupina.
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10.3.2019.  održan  je  pohod  po  Istarskom  planinarskom  putu  na  trasi

Brgudac-Korita-V. Planik – M. Planik – Brgudac

Istarski planinarski put je planinarska obilaznica koja se proteže kroz istru u dužini 

od 148 km te povezuje istočnu i zapadnu obalu Istre odnosno Crnu puntu (Općina 

Raša) i Crveni vrh (grad Umag).

Osnivač i upravljač IPP-a je Istarski planinarski savez kojeg sačinjavaju članice 

planinarskih društava iz Istre i Liburnije. IPP održavaju i brinu o njemu vrijedni 

markacisti i članovi društava članica IPS. 

Druge nedjelje u ožujku Ips organizira pohod po IPP. Svake se godine obilazi 

kontrolna točka IPP počevši od Crne punte. Tako je ove godine došao na redu V. i M. 

Planik te je domaćin pohoda Pd Pazinka Pazin koja održava vrhove V i M. Planik

Svi su prilazi do Planika razmjerno dugi jer se vrh nalazi u središnjem dijelu Ćićarije. 

V. Planik najviši je vrh Ćićarije i visok je 1272 m/nv. 

Pohodu su prisustvovala društva iz Istre i Liburnije, te ostalih krajeva Hrvatske i 

Slovenije;  Pd Pazinku Pazin, Glas Istre Pula, Elektroistru Pula, Montero Rovinja, Pd 

Skitaci Hpd Planik; Pd Ćićarija,Pd Opatija, Pd Knezgrad, Pd Lisina , Pd Platak, Pd 

Gromovača, Pd Basoviza ; Pd Kočevje

Na pohodu je učestvovalo 187 planinara iz planinarskih društava nabrojanih u 

pozdravnom govoru.

Na Koritima su se  planinari utoplili vrućim čajem /zahvala Pd Glasu Istre i 

domarima/

Dvadesetak ljudi je ostalo na Koritima kojima je staza bila predugačka dok su ostali 

krenuli na V. Planik stazom preko Škrljavnika. Na V. Planiku došli smo u oblak i 

maglu te je to malo pokvarilo cjelokupan dojam pohoda ali ljudi su bili dobre volje te 

nastavili na M. Planik. Slijedio je spust preko kamenoloma do Brguca.

Glavni vodič i organizator u ime Istarskog planinarskog saveza i Planinarskog društva

Pazinka bila je Patricija Jedrejčić. Pomoćni vodiči na pohodu bili su: Alberto Jedrejčić,

i Giovani Nini Siroti, pomoćni vodiči: Dalibor Jakovčić, Tanja Družetić, Loredana 

Šperanda, Gracijela Grubiša i Igor Gržinić. Tu su još i vodiči iz društava pristiglih na 

pohod : Milivoj Filipović,  Boban Memedović , Tihomir Firj i Vilim Boljunčić. 

Sudionici pohoda pohvalili su organizaciju i sigurnost pohoda te vodiče koji su ih 

pratili i koordinirali pohod  koji je bio iznimno naporan zbog velikog broja ljudi i 

magle.
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24.03. 2018. - pješačenje "Putevima Supetaršćine" povodom manifestacije

"S klobasicom u Europu"

Sudjelovali smo na  pješačenju  rutom :škola Sv. Petar u Šumi – Željeznička stanica

– Tomažini – Veliki križ – Gljuščići – Dolinci – Kranjci – Kloštar. Dužina kružne staze

je cca 10 – 12 km. Nakon dolaska u Kloštar, Pavlini su ispričali bogatu i zanimljivu

povijest  istog,  kao  i  poznatog  supetarskog  ulomka.  Pohod  su  vodili  članovi  Pd

Pazinke  iz  Sv.  Petra  u  Šumi  (Ivan  Dajčić  i  Agata  Dajčić).  Na  pohodu  je  bilo

osamdeset učesnika.

Travanj:

6.4.2019.  održana  je  manifestacija  Hoditi  i  zdravi  biti  na  relaciji  Pazin-

Grdoselo-Pazin

U subotu,  6.  travnja  2019. godine u Pazinu je  u  suradnji  sa Zavodom za javno

zdravstvo Istarske županije, već petu godinu za redom, održano pješačenje „Hoditi i

zdravi  biti“  na  koje  se  je  odazvalo  stotinjak  pješaka.  Pod  vodstvom  članova

Planinarskog društva Pazinka pješačilo se na relaciji: Društveni centar Veli Jože Pazin

– Šetalište Pazinske gimnazije – Rijavac – Grdoselo – Pazin (grad) na stazi dugoj oko

15 km. Okupljanje sudionika započelo je u 9.30 sati ispred Društvenog centra Veli

Jože, gdje je izvršena evidencija prijavljenih osoba za pješačenje  podjela majica i

promotivnih materijala. U Grdoselu je za svih bio organiziran besplatan ručak. Pohod

je  vodio  Anton Finderle  uz  pomoćne  vodiče  Loredanu  Šperanda,  Igora  Gržinića  i

Tatjana Družetić.

28.4.2019. održan je pohod Lošinjskom transverzalom

Dvadeset planinara krenulo je iz  Ćunskog  na turu grebenom Osoršćice preko Sv. 

Mikule (557 m) dalje preko  vrha Televrin (588 m) do planinarske kuće Sv. Gaudent 

(274 m) .Nakon ručka u planinarskoj kući spustili smo se u Osor i razgledali gradić. 

Osoršćica je prva od planina jadranskih otoka prepoznata kao planinarsko odredište 

još u drugoj polovici 19.st. zbog svoje pristupačnosti, mikroklime, bioraznolikosti i 

prostranih vidika (za lijepa vremena Kvarnerski otoci, obrisi talijanske obale oko 

Ancone, istočna obala istarskog poluotoka, ali i slovenski Triglav…).

Vodičkinja pohoda bila je Sonja Levak uz veliku pomoć mještanke Nerezina  Ines

Vidas.
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Svibanj:

25.5. 2019. – Velika planina, Slovenija

Dvadeset planinara krenulo je na pohod na Veliku planinu u Sloveniji. Uspon počinje

u Stahovici.Hodalo se oko 3  sata do doma na Kisovcu. Nakon kraćeg odmora imamo

još cca 1 sat hodanja do Domžalskog doma na Maloj planini. Istražili smo i crkvicu

Marije snježne, pastirsko naselje i pastirski muzej.Obzirom da na Veliku planinu vozi

i gondola, moguće je s njom doći do gore i onda šetati po okolici koja je prelijepa.

Spustili smo se do Kamniške bistrice i izbjegli najavljenu kišu. Vodiči pohoda bili su

Igor Gržinić i Loredana Šperanda.

Lipanj:

2.6.2019. – Plominska gora

Dolazimo na Vidikovac i krećemo hodati. Laganim tempom se uspinjemo s Vidikovca 

(246 mnv) prema Plominskoj gori uz kraće pauze. Uživamo u bojama i mirisima 

proljeća. Uspinjemo se, dolazimo iznad staroga grada Plomina te na lijepom 

vidikovcu radimo malo dužu pauzu za marendu. Nastavljamo s usponom, dolazimo 

do stare antene (repetitora). Ulazimo u bukovu šumu, prolazimo kraj livada 

medvjeđeg luka, dolazimo na Goru Grbac. Uživamo u pogledu na Voziliće i mjesta u 

okruženju. Nastavljamo sa spuštanjem i dolazimo u Plomin. Vodiči pješačenja bili su 

Davorka Prusić i Anton Finderle.

9.6.2019. Sradski vrh – Zeleni vir- Vražji prolaz

Uspon na  Skradski vrh (1043 m) predviđen je stazom koja započinje kod 

Informacijskog ureda TZ Skrad (650m) , nastavlja pored groblja i  crkve Sv.Antona 

do izvora rijeke Dobre. Staza nastavlja do vidikovca Kavranova stijena s kojeg se 

pruža vidik na mjesto Skrad. Dalje slijedi uspon šumom do livadice gdje se nalazi 

kapelica  te do vrha koji nema vidika ,  međutim  5 min od vrha dolazi se na 

vidikovac sa stolom i klupama, lijepo mjesto za odmor s kojeg  se pruža vidik prema 

ravnogorskom kraju.Spust je predviđen drugom stazom preko vidikovca Perić, 

prelazak ceste Ri -Zg do željezničkog kolodvora Skrad gdje započinje spust 

serpentinama do Zelenog vira(značajni krajobraz); male  hidroelektrane Munjara iz 

1921.godine i Izletničkog doma (320 m).Područje Zelenog vira i Vražjeg prolaza 

ubraja se u najljepše prirodne fenomene Hrvatske, te je još 1962. proglašeno 
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posebnim geomorfološkim rezervatom, danas je zaštićeno područje, značajni 

krajobraz pod upravom JU „Priroda“.Kod Izletničkog doma se ulazi u kanjon Vražji 

prolaz ,dužine oko 800 m, na pojedinim mjestima širok manje od dva metra. Kanjon 

je  okružen okomitim stijenama, kroz njega  teče potok Jasle, a staza je  uređena  na

metalnim i drvenim stepenicama i mostovima iznad potoka. Na izlazu iz kanjona 

nalazi se pećina Muževa hižica.Staza nastavlja dalje usponom kroz šumu do 

željezničkog kolodvora  i polazišta (650m). U pohodu je uživalo dvadesetero 

planinara uz vodstvo glavne vodičkinje Adeline  Sergo Pužar.

15.6.2019.- Grdoselo – Malenica – Grdoselo

Vruće ljetno kasno poslijepodne četrdesetak je planinara iskoristilo kako bi obilježilo 

kraj projekta „Otkrijmo ljepote prirode!“ prigodnim pješačenje po dodatno 

obnovljenoj stazi Malenica pokraj Grdosela te je ujedno i obilježen i međunarodni dan

pješačenja, 24. po redu.

Planinari su pristigli osim od članova organizatora Planinarskog društva „Pazinka“ iz 

Pazin, stazom su koja nosi laskavi naziv „istarske Amazone“ krenuli iz Grdosela preko

staze Malenica, pristigli pred srednjovjekovnu utvrdu Zelengrad ili kako ga 

Grdoseljani nazivaju Stari Grad. Otamo su s obzirom na vrućinu odlučili se spustiti do

samog dna kanjona Grdoselskog potoka i okupati se u jednom od predivnih jezerca s

vodopadom, koji se zove Črni Puč. Oni koji nisu bili spremni na kupanje, produžili su 

razgled osebujnim kanjonom ili se odlučili osvježiti u hladu.

Većina izletnika, koje je uz nekoliko izuzetaka iz Njemačke, bila iz cijele Istre, po prvi

je put upoznala ljepote koje se nalaze u ovom depopulariziranom kraju Središnje 

Istre. Pod vodstvom planinarskih vodiča iz PD Pazinke vratili su se natrag u Grdoselo,

gdje su odmorili ispred tamošnje crkve u kojoj se čuva glagoljski odlomak iz 12. 

stoljeća.

Projektom „Otkrijmo ljepote prirode“ na taj su način zaista i otkrivene skrivene i 

turistički još neotkrivene ljepote nedaleko Pazina, postavljene su klupice, stol i 

dodatna oprema kako bi stazom, koja nije zahtjevna, mogli hodati i oni sa manje 

planinarskog iskustva. Na taj način vrši se i promocija međugeneracijskog obiteljskog

planinarenja. Na taj način obnovljen je stol koji su bili postavili prije deset godina 

članovi udruge Huhober iz Grdosela.

Projekt „otkrijmo ljepote prirode“ financiran je od strane Zaklade za poticanje 

partnerstva i razvoja civilnog društva preko natječaja „Mali projekti u zajednici“ koji 
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je financiran iz Zakladinog Fonda gradova i općina. Pazinski su planinari spojili ovu 

manifestaciju s 23. međunarodnim danom pješačenja, koji se tradicionalno održava 

prve nedjelje svibnja, no kako je bilo konstantno ružno vrijeme, premješten je u 

polovicu lipnja. Uz Zakladu, međunarodni dan pješačenja je financiran od strane 

Zajednice sportskih udruga Grada Pazina i Turističke zajednice Središnje Istre. 

Vodiči manifestacije bili su : Anton Finderle,  Igor Gržinić, Loredana Šperanda, 

Gracijela Grubiša iTatjana Družetić.

20.-25.6.2019. planinarska tura na Durmitor -Bobotov kuk (Crna Gora)

I tako nakon godinu dana razmišljanja, savjetovanja, prikupljanja podataka , 

dogovaranja i raspisivanja planinarske ture na Durmitor skupilo se trideset i četvero 

planinara iz planinarskih društava Pazinke iz Pazina, Glasa Istre iz Pule te Planika iz 

Umaga spremnih na izazov  i pustolovinu. Navečer dolazimo u Sarajevo.

21.6.2019., petak 

Ispred Sarajevske vijećnice dočekuje nas turistički vodič Zijad Jusufović. Već samom 

svojom pojavom zrači smirenošću i dobrotom . Šetamo i slušamo pripovjedanja 

vodiča Zijada ispred Gazi-Husrev begove đamije, sinagoge, pravoslavne crkve, 

Morića hama, Gazi-Husrev begov bezistan, vječne vatre i ostalih znamenitosti 

Sarajeva. Punog srca ostavljamo Sarajevo i krećemo prema Vrelu Bosne.  

Izvorište rijeke Bosne, prekrasna jezera kojima plivaju ribe i plove labudovi, otočići 

obrasli bujnim zelenilom pravi je ambijent za odmor i fotografiranje.

Krećemo od Sarajeva preko Srpskog kantona prema granici sa Crnom Gorom gdje se

spuštamo u kanjon rijeke Tare do kampa Encian u kojem boravimo. 22.06.2019. 

Nakon ustajanja i doručka i male šetnje divljinom uz rijeku Taru krećemo raftingom 

niz rijeku. Oprema i sve potrebno je u brizi kampa u kojem smo smješteni i 

organizacija je vrhunska.Nakon nezaboravnog raftinga nastavljamo putovanje prema

Žabljaku preko prijevoja Durmitora.

23.06.2019. Ustajanje,doručak i priprema. Polazak sa autobusom prema „Sedlu” 

ispod Durmitora odakle počinje pohod prema Bobotovom Kuku. 

Krećemo sa  „Sedla” (1911 m)-Bobotov Kuk(2523 m).Nakon uspona na vrh 

spuštamo se drugom stranom prema Crnom jezeru . 

24.06.2019. Ustajanje,doručak i obilazak tržnice te nastavak putovanja prema 

Kotoru. Uspinjemo se na Lovćen-spomenik, hram podignut u čast Njegošu.  Dolazimo

u Kotor u popodnevnim satima, smještamo se u hostel i šetamo gradom. 
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25.06. vraćamo se u Pazin. Glavni organizator i vodič je Željko Ravnić a pomoćni 

organizator i vodič Patricija Jedrejčić.

Srpanj:

20.7.2019.  Storžič, Slovenija 

Krenuli smo od Loma pod Storžičem do doma pod Storžičem cca 2 h hoda. Nakon

pauze krećemo preko Škarjevog roba do vrha Storžiča. Deset planinara odvaja se i

uspinje putem „Čez žrelo“. Na vrhu Storžiča susreću se obe grupe te svi zajedno

uživamo u pogledu na okolne planine (Kamniške Alpe, Julijske Alpe...).

Na pohodu je sudjelovalo trideset planinara a vodiči su bili Alberto i Patricija Jedrejčić

 

Kolovoz: 

10.-11.8.2019. Sentier Viel del Pan i Piz Boe ; Dolomiti, Italia

1. dan  : oko  11,30 h stižemo do Canazeia, u Albi uzmamo žičaru do Col dei Rossi.

Od Col dei Rossi stazom 601 idemo po Viel del Pann do Lago di Fedaia. Staza je

lagana, sa prekrasnim vidicma prema Piz Boe i Marmoladi. Do jezera ima oko 3 sata

hoda.  Po  dolasku  do  autobusa,  krećemo  za  Malagu  Campielu.  Spavanje  je

organizirano u kampu u šatorima.

2.  dan :  Ustajanje   u  5  ujutro,  raspremanje  šatora  i  priprema  za  polazak.

Autobusom dolazimo do  Passo Porodi.   Passo Pordoi    je  najviši  i  najfrekventniji

 gorski prijelaz u Dolomitima sa nadmorskom visinom n/v 2239 m odakle krećemo

prema Piz Boe koji je visok n/v 3152 m. Plan uspona je; stazom 627 Passo Porodi

( n/v 2239 m ) – Riffiugio Forcella ( n/v 2848 m) – Piz Boe  ( n/v 3152 m) – Riffugio

Boe ( n/v 2873 m ) - Riffugio Forcella ( n/v 2848 m) – Passo Pordoi.  Formiramo

dvije grupe: grupu A koja je cijeli put prešla hodajući i grupa B koji je uspon do

Riffugio Forcella prošla žičarom.  Svi zajedno dolazimo na Piz Boe.Puni  doživljaja

nastavljamo put za Pazin. Pohodu je prisustvovalo trideset i troje planinara od 7 do

75 godina. Vodič je Igor Gržinić uz pomoć Loredane Šperande i Sonje Levak.
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Rujan:

21.-22.9.2019– Triglav, Julijske Alpe, Slovenija

21.9.2019. -subota -  vožnja do Aljaževog doma (1015 m/nv). Polazak na Tominškov

put.  Nakon    cca  5  sati  hoda  dolazimo   do  Doma Valentina  Staniča.  Nije  nam

dovoljno hodanja pa nakon kratkog odmora odlazimo do Visoke Vrbanove špice i

Begunjskog vrha. 

22.9.2019. - nedjelja -rano ustajanje i polazak na vrh Triglava 2864 m/nv cca 2,5 h

hodanja. Sa  vrha Triglava odlazimo u dolinu stazom Čez prag (zahtjevan osigurani

planinarski put). Silazak traje cca 5 sati. 

Na pohodu je sudjelovalo 17 planinara. Glavni vodič bio je Marino Baćac a pomoćni

vodič i organizator Patricija Jedrejčić.

Listopad: 

8.10.2019.-6. festival pješačenja Borut

Šesti po redu Festival pješačenje u Borutu privukao je devedeset sudionika. Planinari

su iskoristili predivan topli jesenski dan kako bi mogli uživati u vizurama Središnje

Istre. Festival je otvorio domaćin iz Boruta – Toni Fabijan, koji je istaknuo kako su

dvije pješačke staze osmišljene, očišćene i označene zalaganjem i radom mještana.

Na pohodu je  obiđena staza Sv. Silvestra te je produženo do Draguća. Pješačili su

planinari i mještani, te ljubitelji prirode svih dobnih skupina. Glavne vodičkinje bile su

Loredana Šperanda i Gracijela Grubiša uz pomoć Tatjane Družetić.

20.10.2019. - Dan IPS 

Ovogodišnja tradicionalna planinarska manifestacija – 17. Dan istarskih planinara 

održan je sa startom u Rakitovcu i završila je preko obilaska vrhova Goliča, Špičastog

vrha i Žbevnice u ćićarijskom selu Brest pod Žbevnicom. Na pohodu su učestvovali 

planinari iz svih društava Istre te Slovenije. 

27.10.2019. - Bjelolasica

Dolazimo u Begovo Razdolje. Krećemo hodati s Vrbovske poljane, odakle slijedi pola

sata  blagog  uspona  i  dalje  ide  strm uspon  kroz  šumu do  planinarskog  skloništa

"Jakob Mihelčić" (1460 m). Odatle po travnatom hrptu, sa lijepim vidicima, do Kule
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(1534 m). Nakon kratkog odmora počinje strm silazak. Vraćamo se na Vrbovsku

poljanu s koje počinje blagi uspon do pl. kuće Janjčarice (1239 m) i spuštamo se do

Matić poljane, a od tamo dolazimo u Begovo Razdolje.  Tridesetero planinara uživalo

je u čarima Gorskog kotara uz vodstvo Larise Močibob i Loredane Šperanda. 

Prosinac: 

6.12.2019.-  redovna skupština društva 

___________________________________________________________________

Pored održavanja izleta redovito su se održavali sastanci 1. srijede u mjesecu. Na

sastancima  društva  predstavljali  su  se  predstojeći  pohodi,  razgovaralo  se  o

planinarskim temama te su članovi društva mogli dobiti informacije o radu društva

od uvijek nazočnih članova Upravnog odbora (Marijana Milevoj, Igor Gržinić, Kristina

Bartolić, Patricija Jedrejčić, Anton Finderle).

Održalo se i nekoliko edukativnih predavanja i prezentacija :

Predavanje “Ande 2008” 3.4.2019.  

U  prizemlju zgrade Veleučilišta (druga zgrada u bivšoj vojarni) povodom desete 

godišnjice Istarske alpinističke ekspedicije Ande 2008. (Peru – Cordilera blanca), 

sudionici ekspedicije prepričali su  nam detalje oko pripreme te o tome kako je tekla 

sama ekspedicija i usponi na Pisco 5760 m / Yanapaccha 5460 m / Tocllaraju 6032 m

/ Chopicalqui 6354 m / Urus este 5420 m. Cijela priča bila je  popraćena 

fotografijama s ekspedicije. Na predavanju je bilo pedeset planinara.

Predstavljanje knjige Nives Perhat Duras “Camino mog života” 8.5.2019.

Put svetog Jakova “Priroda oko nas bila je čarobna, a ja sam, začarana tom ljepotom,

hodala ne osjećajući umor. Boje su bile intenzivnije nego ikad. Sva su mi čula bila 

izoštrena i sve sam doživljavala jače nego inače. Osjećala sam svježinu vjetra na 

licu, mirise voćaka, miris mahovine u šumi, sve upotpunjeno pjesmom ptica. 

Odjednom sam shvatila da uopće ne osjećam težinu ruksaka, kao da ga netko nosi.”
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Predstavljanje se održalo u Dc Veli Jože. Na predavanju je sudjelovalo pedesetak 

sudionika.

“Program osposobljavanja u visokogorskom planinarenju IPS” 16.10.2019.

Planinarsko društvo Pazinka Pazin i Istarski planinarski savez organizirali su 

predavanje Mladena Nikšića na temu: “Program osposobljavanja u visokogorskom 

planinarenju Istarskog planinarskog saveza”

Mladen Nikšić, pročelnik je Komisije za za visokogorsko planinarenje i planinsko 

skijanje IPS-a, edukator IPS, instruktor HPS predstavio je program zainteresiranim 

planinarima. Na predavanju je bilo četrdeset planinara.

Upravni odbor Pd Pazinke (Marijana Milevoj, Igor Gržinić, Kristina Bartolić, Patricija

Jedrejčić, Anton Finderle) održao je  tri sjednice tokom godine te se sastajao svake

1. srijede u mjesecu na sastancima društva. 
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Ad II

Rad prema IPS

Predstavnici PD Pazinka redovito i aktivno sudjeluju u radu Istarskog planinarskog

saveza.  U  2019.  Godini  održane  su  četiri  sjednice  IPS  te  jedna  skupština  IPS.

Patricija  Jedrejčić sudjeluje  u radu IPS u svojstvu  dopredsjednice IPS; Loredana

Šperanda  kao predstavnica Pd Pazinke; Mladen Nikšić u svojstvu pročelnika Komisije

za visokogorstvo i planinsko skijanje.  Agata Dajčić je kao tajnica IPS-a aktivno i

stručno-pravno  potpomagala  rad  KVPPS  analizom  legislative  i  opravdanosti

postupaka  u  pokretanju  Programa  osposobljavanja  u  visokogorskom

osposobljavanju.

Savez objedinjuje devet planinarskih društava iz Istre i Kvarnera, te  HGSS Stanicu

Pula, s ukupno 1.600 planinara. 

Kristina Bartolić, Patricija Jedrejčić i Mladen Nikšić punopravni su članovi Komisije za 

visokogorski odsjek i planinsko skijanje pri IPS, ravnopravno učestvuju u donašanju 

odluka i zaključaka. (Izvještak KVPPS u prilogu)

Rad prema HPS

Ukupno  se  u  Hrvatskoj  bavi  32.776  ljudi  planinarstvom,  što  je  rekordan  broj

registriranih  planinara,  rečeno  je  nedavno  na  sjednici  Hrvatskog  planinarskog

saveza, na kojoj su nazočili i brojni predstavnici istarskog planinarstva, koje također

spada u red organizacijski razvijenijih u državi. Na nacionalnoj razini desile su se u

proteklom  periodu  velike  promjene  –  nakon  dugog  niza godina  Darko  Berljak

napustio  je  mjesto  glavnog  tajnika  HPS-a  i  postao  predsjednik  saveza,  a  na  to

mjestu zamijenio Hrvoja Kraljevića nekadašnjeg ministra obrazovanja. Novi glavni

tajnik je poznati planinarski publicist Alan Čaplar, dok je dopredsjednicom Saveza

postala Jadranka Čoklica iz Varaždina, a predsjednikom Izvršnog odbora je postao

Darko Grundler iz Kutine.

U  najviše  tijelo  upravljanja  –  Izvršnom  odboru,  interese  istarskog  planinarstva

promicat će Opatijac Igor Eterović, iz jedne od članica Istarskog planinarskog saveza

(IPS-a), kojeg uz planinarska društva iz Istarske županije čine i Lisina iz Matulja te

Knezgrad iz Lovrana.
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Predsjednik  IPS-a Goran Šepić  na sjednici  HPS-a je  imao istaknutu ulogu unutar

verifikacijske komisije za izbor radnih tijela. Uz njega iz istarskih društava sjednici su

nazočili Goran Kos – predsjednik najvećeg istarskog planinarskog društva – Glasa

Istre, Anton Finderle – dopredsjednik PD Pazinke, Jasna Sabadin iz umaškog Planika,

Saša Kardinar, predsjednik Stanice planinarskih vodiča Istre te Mladen Nikšić, Loreta

žepina iz lovranskog Knezgrada te Robert Koprivnjak iz matuljske Lisine. (Zapisao A.

Finderle)

Mladen Nikšić - kao alpinist i planinski skijaš edukator sa dugogodišnjim pedagoškim 

stažem u osposobljavanju u visokogorskom skijanju planinara i gorskih spašavatelja 

2017. godine postaje član Komisije za planinsko skijanje Hrvatskog planinarskog 

saveza da bi 2018. godine stekao naslov instruktor planinskog skijanja nacionalne 

razine (reg. br. 6). U narednom razdoblju intezivno radi na službenom nastavnom 

materijalu i programu Škole planinskog skijanja HPS-a pa iste godine postaje i 

zamjenik pročelnika Komisije za planinsko skijanje HPS-a, predsjeda Instruktorskoj 

zajednici i vodi ispitno povjerenstvo za instruktorske naslove u planinskom skijanju. 

Tijekom zime 2019. vodi Lavinski tečaj HPS-a na Vršiću i ispit za naslov planinskog 

skijaša HPS-a na Okrešlju u Sloveniji. Paralelno uz HPS razvija planinsko skijanje i u 

HGSS-u, piše i pokreće Program tečaja planinskog skijanja za pripadnike HGSS-a.

U listopadu 2019. održan je sastanak predsjednice  Pd Pazinke Patricije  Jedrejčić,

predsjednika Istarskog planinarskog saveza Gorana Šepića, pročelnika Komisije za

visokogorstvo  i  planinsko  skijanje  Ips  Mladena  Nikšića  sa  glavnim  tajnikom

Hrvatskog  planinarskog  saveza  Alanom  Čaplarom.  Sastanak  je  održan  u

planinarskom domu na Poklonu .  Radni sastanak je sazvan na inicijativu glavnog

tajnika HPS-a A. Čaplara s ciljem da se sagleda započeta inicijativa HPS-a o reformi

školovanja  sagleda  i  mogućnost/želja  integracije  sustava  kojeg  je  osmislio  i

uspostavio IPS; Čaplar je pohvalio organizaciju županijskog saveza te istaknuo da je

IPS najbolji primjer rada jednog županijskog saveza koji objedinjava i koordinira rad

planinarskih društava na području Istre ali i Liburnijskog primorja. To se vidi kroz

odlično  održavane  planinarske  puteve,  izdavačku  djelatnost  (izdavanje  vodiča,

zemljovida,  ažuriranje weba) te održavanje zajedničkih aktivnosti  – Dan istarskih

planinara i Pohod po Istarskom planinarskom putu.
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Ad. III

Izvještaj o markacijskim aktivnostima u 2019. godini i održavanje staza u

ingerenciji PD Pazinka

Planinarsko  društvo  „Pazinka“  u  Registru  planinarskih  puteva  trenutno  ima  16

planinarskih  puteva,  koji  su  uvedeni  u  Registar  zajedno s  opisima  staza  te  GPS

tragovima. Većina staza nalazi se na Ćićariji, na području općina Lupoglav i Lanišće,

dio staza se odnosi na područje Grada Pazina i Općine Cerovlje.
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IZVJEŠTAJ MARKACISTIČKOG ODJELA ZA 2019.GODINU

Izvještaj za 2019. godinu:

- obzirom na više akcija provedenih u prošloj, 2018.godini, ove je godine bilo gotovo 

nepotrebno obnavljati postojeće staze jer su staze u generalno dobrom stanju

- fokus je bio stavljen na školovanje novog kadra; tečaj za markaciste uspješno su 

završile Lea Bertoša i Marijana Milevoj

- u sklopu tečaja izvršeni su popravci na stazi PP 200 Trstenik-Gomila; staza je dobro

markirana planinarskim oznakama pa je glavni cilj bio raščišćavanje staze; raslinje, 

granje po stazi, razraslo grmlje i slično

- polovicom listopada obnovljen je dio staze koja obuhvaća vrhove Veliki i Mali 

planik; izvršena je zamjena kutija, bilježnica i pečata. Akciju su odradili  g.Vladimir 

Rojnić uz pomoć kolega iz Glasa Istre i Planika, te Parka prirode Učka.

Planovi za 2020. godinu:

- na sastanku markacističkog odjela te uz suglasje upravnog odbora, dogovoren je 

načelni fokus za sljedeću godinu. Odlučeno je da će glavne markacističke akcije biti 

usmjerene na revitalizaciju Pazinskog planinarskog puta. To podrazumijeva snimanje

trenutne situacije, dogovor oko eventualne izmjene trase (obzirom na radove oko 

Istarskog Ipsilona, problem prolaska trenutne trase preko privatnih parcela i slično), 

popravak postojećih oznaka i postavljanje/ucrtavanje novih. 

- osim PPP-a, ostale staze u ingerenciji PD Pazinka obnavljati će se u skladu s 

potrebom i dojavama

Izvještaj pripremila:

Marijana Milevoj, markacist PD „Pazinka“
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AD. IV. Rad s medijima i odnosi s javnošću 

Facebook stranica Društva

Facebook stranica društva redovito prati rad društva i sve njegove aktivnosti.  Uz

dosadašnje  animatore svojim se značajnim angažmanom uključila  i  Sonja  Levak,

čime je stranica dobila na atraktivnosti. Uz nju su administratori stranice Patricija

Jedrejčić i Anton Finderle, a svoje su fotografije objavljivali Marijana Milevoj, Dinko i

Teo Gubić, Igor Gržinić, Emil Živolić i Gorana Rabar.  

Stranica ima veliki  broj pratitelja,  a broj prijatelja je prešao brojku od 1.500 i u

trenutku pisanja ovog Izvještaja iznosi  1.993 pratitelja što omogućava i kontrolu

praćenja pojedinih vijesti i utjecaj Društva. Do 30.11.2019. godini putem te stranice

društvene mreže objavljene su 81 objava na Facebooku ili 6,75 objava mjesečno, a

postignut je ritam posljedica velikog broja aktivnosti  samog Društva ili  koje su s

Društvom povezane. Zanimljiv je i podataka s pregledom objava po čemu se vidi

čitanost te ona sveukupno dostigla brojku koja prešla 79 tisuća (!?!!!) odnosno po

objavi ima 987,16 pregleda. 

Tablica 1.

mjesec broj objava broj pregleda

11 5 4.717

10 8 8.853

9 4 4.483

8 3 2.966

7 4 3.906

6 8 7.675

5 10 5.850

4 9 11.118

3 11 12.699

2 9 8.609

1 10 9.084

ukupno 81 79.960

 broj objava mj. broj pregleda po objavi

 6,75 987,16
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Web stranica Planinarskog društva Pazinka

Planinarsko  društvo  ima  svoju  web  stranicu  od  2011.  godine  pod  domenom

www.planinarsko-drustvo-pazinka.hr. Do 30.11. 2019. godini na njoj je objavljena

56 vijest  ili  4,66 mjesečno te  je  postignut  ritam od nešto više  od jedne objave

tjedno. Web stranica mjesto je koje informira građane o temeljnim aktima Društva,

pruža temeljne informacije o učlanjenju, a transparentno su objavljeni Izvještaji o

radu  u  proteklih  nekoliko  godina, Kalendari  pohoda,  mogućnosti  za  učlanjenje.

Posebna je vrijednost web stranice i mogućnost koju ona pruža u vidu GPS zapisa

staza koje Društvo uređuje te pruža pregled planinarskih puteva.  U 2019. godini

izrađen je novi administrativni podložak stranice, te će se ona u dogledno vrijeme i

vizualno bolje urediti. Na stranici vijesti objavljuju Anton Finderle i Patricija Jedrejčić.

Izvještavanje u Hrvatskom planinaru i sudjelovanje u ostalim medijima

Društvo je o svojim aktivnostima redovito izvještavalo velik broj lokalnih medija, te

je o aktivnostima društva izvještavano i u Hrvatskom planinaru.

Rad Planinarskog društva je praćen putem lokalnih medija (Radio Istra, Radio Pula,

TV  Istra,  TV  Nova,  internetskih  portala  –  ipazin.net,  istarski.hr,  parentium.com,

istrasport.eu, regionalexpress.hr, liburnija.net). Vrlo je dobra suradnja postignuta s

lokalnim  dnevnikom  Glasom  istre  koji  redovito  prati  aktivnosti  Društva.  Za

izvještavanje  zaslužan  je  Anton  Finderle.  Rad  društva  popraćen  je  i  na  web

stranicama Istarskog planinarskog saveza. Anton Finderle član je tima za uređenje

weba Ips i Hps-a za područje Istre i Liburnije.

Publicistički i medijski rad 

Izdavanje knjige  Nerine Feresini „Società Alpina dell' Istria“

U suradnji sa zajednicom Talijana Pazin i Istarskim planinarskim savezom prikupljana

su  sredstva  za  objavljivanjem knjige  Nerine  Feresini  „Società  Alpina  dell'  Istria“.

Zajednica Talijana Pazin naručila  je  i  izradila  prijevod knjige  od strane gospođe

Morane Čale. Istarski planinarski savez odustao je daljnjeg rada na ovoj monografiji,

no otkupio je 100 komada knjige, pa je prikupljanja sredstava preuzela Zajednica
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Talijana  Pazin,  odnosno  njena  predsjednica  Gracijela  Paulović,  koju  je  zamijenila

Nensi Rabar Batovac. Knjiga, koja je tiskana u nakladi od 600 komada, koja govori o

osnutku  ove  najstarije  planinarske  i  sportske  udruge  u  istri  prezentirana  je  4.

prosinca 2019. godine u Zajednici Talijana Pazin.

Posebnu  zaslugu  zbog  uspjeha  ovog  izdanja  ima  Ured  za  ljudska  prava  i  prava

nacionalnih  manjina  Vlade  Republike  Hrvatske,  sukladno  ugovoru  s  Talijanskom

unijom; Vijeću talijanske nacionalne manjine Istarske županije; Istarskoj županiji;

gradu Pazinu; općini Cerovlje; Udruženju obrtnika Pazin te pazinske firme Filix d.o.o.,

Marion do.o., Inspekt Pazin d.o.o., Eltor d.o.o.

Monografija IPS-a o 140. obljetnici planinarstva u Istri

U Monografiji Istarskog planinarskog saveza (iz predgovora) ovoj knjizi nastojalo se

dopuniti prethodna istraživanja s novim saznanjima i prikazati recentna zbivanja u

istarskom planinarstvu u proteklih 20 godina. Tom prilikom, niz autora istražitelja

često se susretao s velikim poteškoćama. Naime, pamćenje je kratko, a znatan broj

dokumenata nije sačuvan ili se krije u privatnim arhivama. Na raspolaganju je bila

nepuna godina dana, no ipak vjerujemo da čitatelj ima u rukama vrijedno djelo, koje

će pomoći da mnogi događaji i zaslužne osobe budu predstavljeni javnosti i sačuvani

od zaborava. 

Ukoliko se budu skupila potrebna sredstva (oko 35.000,00 kuna) objavljivanje knjige

se očekivalo u 2018. godini.  Prikupljanje sredstava preuzeo je Istarski planinarski

savez.

Istraživački  posao  za  PD  Pazinku  odradio  je  Anton  Finderle,  pri  čemu  su  mu

umnogome pomogli ponajviše Zvonimir Blažević te Tomislav Sović, Dražen Pužar i

Gracijela Paulišić.

Monografija će se realizirati u 2020. godini.
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AD. V. Skupljanje donacija i projekti Planinarskog društva Pazinka

Jedinice lokalne samouprave

Budući  da  Planinarsko  društvo  Pazinka  pokriva  dosta  široko  područje  djelovanja,

Društvo  se  je  odlučilo  ove  godine  zatražiti  dodatna  sredstva  od  okolne  Općine

Pazinštine, pa je tako na natječaju Općine Cerovlje u srpnju dobilo 4.000,00 kuna.

Javili smo se i na natječaj  Zajednice sportskih udruga Grada Pazina gdje nam je

odobrena potpora za redovnu djelatnost od 4.000,00 kuna.  Sredstvima se financira

redovan rad društva  (članarine prema HPS,  IPS,  SPVI,  LAG-u;  održavanje  staza,

održavanje web  stranica; režijski troškovi, najam prostora; edukacije vodiča... 

Prijave  na  Natječaje  i  praćenje  natječaja  odradili  su  Patricija  Jedrejčić  i  Anton

Finderle.

Zaklada za poticanje partnerstva i razvoja civilnog društva

U  drugom dijelu  2018.  godine  Društvo  se  prijavilo  na  natječaj  „Mali  projekti  u

zajednici“ Zaklade za poticanje partnerstva i razvoja civilnog društva, financiranog

putem  Fonda  gradova  i  općina,  projekt  kojim  će  se  još  dodatno  urediti  staza

Malenica.   Na  natječaju  je  dobiven  iznos  od  15.000,00.  Sredstva  su  utrošena

sukladno proračunu projekta. Staza je očišćena te su kod izvora postavljene klupe i

stol. Tiskane su majice sa logom Pd Pazinke koji je izradio Nikola Levak. 

Turistička zajednica Središnje Istre

S obzirom da velik broj staza predstavlja turistički proizvod predloženo je Tursitičkoj 

zajednici Središnje Istre (TZSI) da se posveti pažnja sređivanju registra puteva na 

mrežnim stranicama TZSI. Društvo se zauzelo da se od strane TZSi dodatno financira

održavanje staza, budući da su one prilično posjećene i da je očuvanje i održavanje 

staza od značaja za širu zajednicu i turističku valorizaciju. Na tu temu uspostavljena 

je suradnja između TZSI te tvrtke Sportbox i Istarske razvojno-turističke agencije 

kako bi na zajedničkoj mrežnoj stranici www.istra-trails.com izradila revizija 

dosadašnjih staza zajedno s novom kartom. Dogovorena je suradnja između svih 

dionika u ovom području, a PD Pazinka donijela je staze oko kojih će voditi posebnu 

brigu.Nakon dostavljenog izvještaja o akcijama provedenim na planinarskim stazama

u 2019. godini s TZ je potpisan ugovor te je dodijeljena donacija od 3.000,00 kn.

http://www.istra-trails.com/
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Uključivanje u EU projekt I-Archeo.S.

Od veljače  2019.  godine  u  Poreču,  Pazinu  i  Crikvenici  te  tri  talijanska  područja

započinje  uvođenje  nove  turističke  ponude,  s  prirodnom i  kulturnom baštinom u

središtu zbivanja. Riječ je o sustavu usluga na kojem se od siječnja 2018. godine

intenzivno  radi  putem  projekta  EU-a  I-Archeo.S..  Kako  bi  ponudili  kvalitetne

kulturno-turističke  sadržaje  i  izvan glavne  sezone,  Pučko  otvoreno učilište  Poreč,

Grad Pazin,  Grad  Crikvenica,  nositelj  projekta  Teatro  Pubblico  Pugliese  iz  Barija,

Teatro Marche iz Ancone i Regione Abruzzo nizom su se aktivnosti od početka godine

posvetili uspostavljanju integriranog sustava usluga. 

Na lokalnim radionicama s dionicima iz kulture i turizma razvijani su novi itinerari,

osnovani su javno-privatni klasteri, a u završnu fazu ulazi i razvoj web-aplikacije koja

će objediniti sve sadržaje.

Grad Pazin se kroz projekt koncentrirao na brendiranje destinacije, a novu će ponudu

predstaviti od 20. do 23. veljače 2019. godine u sklopu Dana meda. Itinerari će se

bazirati na autentičnom doživljaju, enogastronomskoj ponudi,  outdoor turizmu, ali i

vremenskim uvjetima, odnosno pazinskoj magli. Bitnu će ulogu u novoj turističkoj

priči igrati i pazinski cukerančić, zaštićen kao kulturno dobro.

PD Pazinka će sklopiti Sporazum o suradnju u javno-privatnom klasteru za realizaciju

tematskih turističkih itinerara u sklopu projekta I-Archeo.S. Društvo će sudjelovati u

projektu  na  način  da  će  davati  informacije  o  pješačkim  stazama  u  njegovoj

ingerenciji.

Ukupna  je  vrijednost  projekta  I-Archeo.S.  1.176.243,00  eura,  a  financiran  je  u

okviru  Europskog  programa  za  prekograničnu  suradnju  2014-2020  Interreg  V-A

Italija,  s  999.806,55  eura  iz  Europskog  fonda  za  regionalni  razvoj.  Predstavnik

društva u ovom projektu je Anton Finderle.

Ostale prijave na natječaje i ostvarene suradnje

U 2019. godini  društvo  se  prijavljivalo  na natječaje  i  drugih  poslovnih  subjekata

tvrtki Valamar, Istarski supermarketi, Istarskoj županiji – Upravni odjel za zdravstvo

i socijalnu skrb (za projekt  Edukacijom i kretanjem do zdravlja od malih nogu) te

Upravni odjel za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke skupine (zajedno sa

Zajednicom Talijana Pazin), Financijske agencije, no nisu ostvarene donacije.

Ostvarena je donacija tvrtke Rockwool u iznosu od 3.000,00 kn. 
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Sudjelovanje u radu Lokalne akcijske grupe Središnja Istra

Lokalna  akcijska  grupa  središnje  Istre,  LAG  „Središnja  Istra“  je  udruga  čiji  su

osnivači jedinice lokalne samouprave (JLS)  Grad Pazin, te Općine Cerovlje, Gračišće,

Karojba,  Lupoglav,  Motovun  ,  Tinjan  i  Sv.  Petar  u  Šumi,  predstavnici  privatnog

sektora te predstavnici civilnog sektora s područja središnje Istre. Osim navedenih

osam JLS-ova kao osnivača, LAG “Središnja Istra” od svibnja 2015. godine obuhvaća

i Grad Poreč te Općine Funtanu, Sveti Lovreč, Višnjan, Vrsar i Žminj. Njegova ukupna

površina iznosi 872,06 km², a broj stanovnika prema Popisu iz 2011. godine iznosi

44.386 stanovnika.

LAG „Središnja Istra“  osnovan je s ciljem stvaranja kvalitetne baze na kojoj mogu

svi zajedno stvarati, te zajedničkim snagama raditi na razvoju i napretku odnosno

stvaranju boljih uvjeta življenja za sve stanovnike ovog područja.

Predstavnik Društva je Anton Finderle. 

Sudjelovanje u radu Zajednice sportskih udruga Grada Pazina

Na  sjednicama  Skupštine  Zajednice  sportskih  udruga  Grada  Pazina  Planinarsko

društvo je aktivno sudjelovalo. Zajednica je u proteklom periodu pojačala rad na

informiranju udruga vezanih za natječaje, što je od velike koristi. Zajednica sportskih

udruga  Grada  Pazina  asocijacija  je  38  sportskih  udruga.  Predstavnica  Društva  u

Zajednici sportskih udruga je Loredana Šperanda.
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Ad VI  

Izvještaj o osnovanom visokogorskom odsjeku i dosadašnjem radu odsjeka

Statutarnim promjenama i donesenom programskom okviru kontroliranog 

razvoja visokogorskog planinarenja u IPS-u KVPPS je stimulirala i poticala nastajanje

više organizacijske razine svojih članica što je rezultiralo osnivanje visokogorskog 

odsjeka PD „Pazinka“ iz Pazina na sjednici njenog Upravnog odbora održanoj 

9.1.2019 s ciljem podizanja osobne i društvene odgovornosti u upravljanju rizicima u

visokom gorju, strukturiranom usavršavanju i sistematičnom pristupu procesu 

osposobljavanja. Za pročelnicu je predložena i izabrana Kristina Bartolić. Na sjednici 

Komisije za visokogorsko planinarenje i planinasko skijanje pri Istarskom 

planinasrkom savezu održanoj 27.2.2019. prihvaćen je zahtjev za prijem 

novoizabrane pročelnice u punopravno članstvo i Pravilnik o radu novoosnovanog 

odsjeka.

Članovi Pd Pazinke Pazin; Kristina Bartolić, Patricija Jedrejčić i Mladen Nikšić 

punopravni su članovi Komisije za visokogorski odsjek i planinsko skijanje pri IPS, 

ravnopravno učestvuju u donašanju odluka i zaključaka. 

Tijekom 2019. godine KVPPS  je osmislila „Program osposobljavanja u 

visokogorskom planinarstvu IPS-a“ koji je koncipiran po pojedinim modulima 

osposobljavanja:

Modul A -Kretanje osiguranim planinarskim putevima

Modul B- Zimsko planinarenje 

Modul C- Lavine i lavinske opasnosti 

Modul D-Visokogorsko planinarenje 

Održan je proces osposobljavanja za naziv „Ovlašteni edukator u visokogorskom 

planinarenju IPS-a“ koji je kulminirao ispitnim pohodom u masivu Mischabel u 

Švicarskoj, održanim u kolovozu 2019. Godine. Sukladno „Odluci o uvjetima i 

postupku stjecanja naziva Ovlašteni edukator IPS-a“ kandidati G.Šepić i T.Matas 

stekli  su pravo na naziv i ovlaštenje.

Sukladno ovlaštenju UO IPS-a KVPPS je tijekom rujna 2019. godine pokrenula 

pripreme za raspis osposobljavanja po „Programu osposobljavanja u visokogorskom 

planinarstvu IPS-a“ za sezonu 2019/2020 godinu, prikupljanjem programski 

strukturiranih podataka o potencijalnim polaznicima.
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Spomenuti program je  prezentiran i obrazložen zainteresiranim članovima  na 

prezentaciji održanoj 16.10.2019. u dvorani Veleučilišta Rijeka u Pazinu  koju je 

vodio Mladen Nikšić, pročelnik Komisije za za visokogorsko planinarenje i planinsko 

skijanje IPS-a, edukator IPS, instruktor HPS.

Obradom podataka utvrđen je interes ukupno 18 planinara/ke odsjeka PD 

“Pazinka”Pazin po pojedinim modulima osposobljavanja i to: za Modul A (Kretanje 

osiguranim planinarskim putevima) – 17 planinara/ke; za Modul B (Zimsko 

planinarenje) – 17 planinara/ke; za Modul C (Lavine i lavinske opasnosti) – 13 

planinara/ki dok je za integralni završni Modul D (Visokogorsko planinarenje) interes 

pokazalo 13 planinara/ki

Započeti proces će se nastaviti nakon ishodovanja verifikacije Programa 

osposobljavanja od ovlaštene osobe u sportu i osposobljavanja ovlaštenih edukatora 

IPS-a putem ustanove za obrazovanje kadrova u sportu do razine trenera 

prvostupnika, sve  u skladu sa Zakonom o sportu.

 U svom dosadašnjem radu Visokogorski odsjek Pd Pazinka Pazin pridržavao se

plana i programa rada Komisije za visokogorski odsjek Istarskog planinarskog 

saveza.

Kristina Bartolić, pročelnica VO Pd Pazinka
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Ad VII      IZVJEŠTAJ O ODRŽANIM EDUKACIJAMA

Tečaj za markaciste

U  ožujku  2019.  godine  komisija  za  planinarske  putove  HPS-a  organizirala  je

markacistički tečaj koji se održao kroz dva vikenda; prvo teorijski, zatim i praktični

dio.

Tečaj su uspješno završile naše članice Lea Bertoša i Marijana Milevoj. 

Petero članova PD Pazinke na tečaju za planinarske vodiče A standarda

S ciljem osposobljavanja vodičkog kadra na području Istre, Kvarnera i Like, Komisija 

za vodiče Hrvatskog planinarskog saveza (HPS) po prvi je put na istarskom 

poluotoku organizirala tečaj za vodiče A standarda, koji se odnosi na ljetno 

planinarenje u Planinarskoj kući na Žbevnici.Tečaj s ciljem educiranja vodiča za 

organizirano vođenje planinara proveden je u dva vikenda, a pristupila su mu 22 

polaznika iz planinarskih društava – Pazinka iz Pazina, Elektroistra iz Pule, Montero iz

Rovinja, Obruč iz Gornjeg Jelenja, Opatije, Alpinističkog kluba Put iz Rijeke, te 

najbrojnijeg PD Gromovača iz Otočca. Iz Istre najbrojniji su bili članovi PD Pazinke – 

njih pet u sastavu: Loredana Šperanda, Igor Gržinić, Tatjana Družetić, Gracijela 

Grubiša i Anton Finderle.  U 2020. godini očekuje ih ispit za vodiče.

Zbor vodiča Hrvatskog planinarskog saveza

23.-24. 11.2019. na Platku je održan Zbor vodiča Hrvatskog planinarskog saveza.

Sudjelovali  su vodiči  i  vodičkinje  Pd Pazinke: Tatjana Družetić,  Gracijela Grubiša,

Igor Gržinić, Sonja Levak i Loredana Šperanda.

Sadržajan  program otvorili su pročelnica Vodičke službe HPS-a Anita Bistričić (SPV

Rijeka) i dopredsjednica HPS-a Jadranka Čoklica (SPV Varaždin), a nakon uvodnih

riječi vodiči su se organizirano uputili na vrh Snježnik. Po povratku s vrha održana su

u  domu  na  Platku  dva  stručna  predavanja  koja  su  pobudila  veliko  zanimanje
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članstva. Pročelnica potkomisije za školovanje Karoline Supina Vrabec (SPV Zagreb)

održala  je  predavanje  o  vodičkim  standardima  HPS-a  s  mini  kvizom  „Vodička

abeceda“, pozvala vodiče da se ne upuštaju u vođenje po terenima i standardima za

koje  nisu  odgovarajuće  osposobljeni,  te  da  znanja  i  vještine  stječu  putem

odgovarajućih škola i tečaja u HPS-u. Pročelnica radne skupina za vođenje osoba s

invaliditetom  Aleksandra  Kuzmanić  (SPV  Split)  predstavila  je  dosadašnji  rad  i

rezultate te radne skupine, kao i posebnosti rada s različitim vrstama invaliditeta.

Dodatno, pozvala je sve zainteresirane na uključivanje u aktivnosti Radne skupine za

osobe s invaliditetom te na inkluzivno djelovanje s OSI u planinarskim društvima. U

nastavku je održan Aktualni sat Komisije za vodiče HPS-a, na kojemu su svi članovi

Komisije za vodiče i glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar odgovarali na raznovrsna pitanja

okupljenih vodiča. Tijekom aktualnog sata Zboru vodiča HPS-a obratili su se vodiči iz

Planinarskog saveza Federacije Bosne i Hercegovine te pročelnica Komisije za zaštitu

prirode HPS-a Valentina  Futač. Nedjeljni  program započeo je  predavanjem Alana

Čaplara  (SPV  Zagreb)  o  sustavu  školovanja  u  HPS-u.  U  prezentaciji  je  iznesena

sadržajna analiza postignuća i  izazova, te su iznesene mjere za reformu sustava

školovanja u HPS-u. Svi planinari koji sudjeluju u edukaciji članstva HPS-a, a napose

vodiči HPS-a, pozvani su da svojim iskustvima, zapažanjima i prijedlozima doprinesu

reformi sustava školovanja, a ujedno i neposrednoj primjeni edukativnih programa.

Slijedila je kvalitetna vježba prve pomoći koji je vodila dr. Maja Grba Bujević (SPV

Zagreb)  na  kojoj  su  vodiči  obnovili  ranije  stečena  znanja  o  prvoj  pomoći.

Istovremeno je održan i sastanak Komisije za vodiče HPS-a, na kojemu su usvojena

izvješća potkomisija i  stanica te su usvojeni plan rada i financijski  plan za 2020.

godinu. Donesene su odluke o cijeni tečaja, opremanju edukativnih centara i drugim

temama od interesa za razvoj Vodičke službe HPS-a. Raspravljalo se također o radu

stanica,  Izvršnog  odbora  Komisije,  Radne  skupine  za  osobe  s  invaliditetom te  o

načinu  utvrđivanja  znanja,  vještina  i  sposobnosti  instruktora  i  instruktorskih

kandidata.

Zbor  vodiča  zaključili  su  riječima  zahvale  pročelnica  Vodičke  službe  HPS-a  Anita

Bistričić  (SPV  Rijeka)  i  predsjednik  Izvršnog  odbora  HPS-a  prof.  dr.  sc.  Darko

Grundler (SPV Zagreb). Okupljeni sudionici ocijenili su Zbor vodiča vrlo uspješnim i

dogovorili brojne zajedničke akcije u idućoj godini.

* Preuzeto iz Hrvatskog planinara 11/19.
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Ad VIII  

Izvještaj o renoviranom prostoru u Ul. M. B. Rašana 3

Na natječaju za zakup prostora Grada Pazina, Planinarsko društvo „Pazinka“ dobilo je

na korištenje uredski prostor veličine 18m2 u ulici M.B.Rašana 3.

Prostor je zatečen u zapuštenom i derutnom stanju te ga je bilo potrebno obnoviti i

srediti kako bismo ga mogli kvalitetno i korisno koristiti.

Za vođenje radova i osmišljavanje preuređenja zadužena je bila Marijana Milevoj.

Veliki  broj članova uključio  se u akcije čišćenja, žbukanja,  farbanja i  svih ostalih

radova koji  su  bili  potrebni  da  bi  prostor  profunkcionirao.  Utrošeno  je  oko  200h

volonterskog rada a rezultat je lijep, čist i inspirativan radni prostor.

Ovim putem zahvaljujemo se donatorima:

Stolarija Jedrejčić, GI Tube, Luks 

Te posebno hvala našim članovima-volonterima:

- Za pomoć pri čišćenju i nošenju stvari: Anton Finderle, Loredana Šperanda, 

Gracijela Grubiša, Melani Hrastić, Branko Mišon, Janko Madruša, Lucija Jedrejčić 

- Za sve stolarske radove (pod, prozori..) te dovoz i odvoz materijala: Alberto 

Jedrejčić  

- Za gletanje i bojanje zidova: Vladimir Finderle 

- Za montažu namještaja, rasvjete i nabavku stolica: Sebastian Širol, Igor Gržinić, 

Žarko Matijašić 

- Za prikupljanje donacija, dobavu materijala i organizaciju: Patricija Jedrejčić

Pregled obavljenih radova i troškova uređenja prostora nalazi se u zasebnoj tablici-

dokumentu (u prilogu).

Izvještaj pripremila:

Marijana Milevoj
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Ad IX

ZAKLJUČAK

Iz godine u godinu raste broj članova našeg društva pa tako ove godine  brojimo

rekordnih 160 članova.  Raduje  nas  da  nam se  priključuju  članovi  svih  dobnih

skupina, a svima je zajednička ljubav prema prirodi. Ponosni smo na društvo koje

njeguje, cijeni i provodi planinarsku etiku.

Na kraju mogu ocijeniti da nam je protekla godina bila uspješna, da su  svi pohodi

uspješno završeni.  Pohodima su bila obuhvaćena područja Istre,  Rijeke,  Velebita,

Slovenije i Italije. Na niskogorskim pohodima sudjelovala je u prosjeku od 40 – 50

članova, dok je na visokogorskim pohodima sudjelovalo 15-20 naših članova.  Svi su

pohodi odrađeni pod vodstvom licenciranih vodiča HPS – A kategorija  (Adelina Sergo

Pužar;  Sonja  Levak;  Dalibor  Jakovčić;  Larisa Močibob;  Alberto  Jedrejčić;  Patricija

Jedrejčić, Željko Ravnić i Marino Baćac). U organizaciju i vođenje izleta aktivno su se

uključili i vodiči pripravnici (Anton Finderle, Tatjana Družetić, Gracijela Grubiša, Igor

Gržinić i Loredana Šperanda).

Uključivali smo se i u manifestacije na pozive Grada Pazina i ostalih institucija na

području  Pazinštine  i  susjednih  općina.  Uspješno  smo  surađivali  sa  Zajednicom

sportskih udruga Grada Pazina, sa Dječjim vrtićem Olga Ban,  s Općinama Cerovlje,

Sv.  Petar  u  Šumi  i  Lupoglav;  s  Istarskom županijom kroz  provedbu  projekta;  s

Zakladom  za  razvoj  civilnog  društva  kroz  provedbu  projekta,  sa  Turističkom

zajednicom središnje Istre i drugim.

Surađivali smo  i  sa  ostalim  planinarskim  društvima  na  području  Istre,

obilježavanjem Dana istarskih planinara; sa članicama Riječkog planinarskog saveza

(memorijalni pohod na Učku); sa članicama  Primorja i Gorskog kotara, sa Stanicom

vodiča  Istra  te  sa  Istarskim  planinarskim  savezom  i  Hrvatskim  planinarskim

savezom.

2019. godinu posebno su obilježile osnivanje visokogorskog odsjeka Pd Pazinke,

tečajevi za vodiče i markaciste te uređenje prostora u Ul. M. B. Rašana 3. 
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Iz  svega  navedenog  vidljivo  je  da  moramo  nastaviti  na  edukaciji vodiča  i

markacista kako bismo uspješno mogli voditi pohode i održavati planinarske staze.

Sukladno tome pratimo plan edukacija pri Hrvatskom planinarskom savezu te želimo

da u 2020. godini vodiči pripravnici uspješno polože ispite za planinarske vodiče te

da se vodiči dodatno educiraju u višim standardima edukacija.

Isto  tako  moramo  nastaviti  i  na  provođenju  edukacija  planinara  kroz  opće

planinarske škole i visokogorske tečajeve.

Hvala svim vodičima na vođenju i organiziranju izleta; markacistima na održavanju

staza; svim planinarima koji su se uključivali u pohode i aktivan rad društva, te time

doprinijeli  da  planinarsko  društvo  može  ispuniti  svoj  osnovni  cilj  –  druženje  i

planinarenje.

Zahvale svim članovima koji su na bilo koji način bili uključeni u rad društva, akcije

društva, pohode i ostalo. 

Hvala članovima Upravnog odbora (Igoru Gržiniću, Kristini Bartolić, Marijani Milevoj i

Antonu Finderleu) koji su preuzeli sve obveze i dužnosti koje se očekuju od njih. 

Posebno  se  zahvaljujemo  Gradu  Pazinu  na  korištenju  dvorane  u  DC  Veli  Jože,

Veleučilištu Rijeka na korištenju učionice u zgradi u Pazinu; Društvu naša djeca - na

korištenju prostora i dvorišta.

HVALA svima na suradnji i pozivam vas da i dalje njegujemo planinarsku

etiku, čovjekoljublje, nesebičnost i ispravan odnos prema čovjeku i prirodi.

Predsjednica PD Pazinka Pazin

                   Patricija Jedrejčić


	Predavanje “Ande 2008” 3.4.2019.
	U prizemlju zgrade Veleučilišta (druga zgrada u bivšoj vojarni) povodom desete godišnjice Istarske alpinističke ekspedicije Ande 2008. (Peru – Cordilera blanca), sudionici ekspedicije prepričali su nam detalje oko pripreme te o tome kako je tekla sama ekspedicija i usponi na Pisco 5760 m / Yanapaccha 5460 m / Tocllaraju 6032 m / Chopicalqui 6354 m / Urus este 5420 m. Cijela priča bila je popraćena fotografijama s ekspedicije. Na predavanju je bilo pedeset planinara.
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